
SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT
KÉPVISELŐ-TESTÜLETE 

Ikt.szám: S. 4-85/2011.
JEGYZŐKÖNYV

Készült: Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2011. október 27-i nyilvános üléséről. 

Helye: Salföld Község Faluház hivatali helyisége, Salföld, Kossuth u. 31. szám alatt.

Jelen vannak:
Fábián Gusztáv polgármester
Somogyi Márk képviselő

Távolmaradását jelezte:
Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester

Meghívottként:
Soltész Attila címzetes főjegyző
Csik Tímea jegyzőkönyv-vezető

Fábián  Gusztáv  polgármester: köszönti  a  megjelenteket,  megállapítja,  hogy  a  3  tagú  képviselő-
testületből 2 fő jelen van, az ülés határozatképes. A képviselő-testületi ülést 8.00 órakor megnyitja. 

Ismerteti a megtárgyalandó napirendet: 
1.) 2012. évi belső ellenőrzési ütemterv elfogadása
2.) Beszámoló a növényvédelemi eljárásokról
3.) Karácsonyi díszkivilágítással kapcsolatos megkeresés 
4.) Badacsonytomaj Önkormányzat és  Salföld Önkormányzat közötti 

iskolabusz megállapodás elfogadása
5.) Salföld Viziközmű Társulat által kezdeményezett közigazgatási határozat megtámadá-

sa tárgyú keresete 
6.) Badacsonytomaj 2900 hrsz-ú ingatlan megosztása 
7.) Vegyes ügyek 

                 - Salföld Élni Akar Alapítvány működési ügye 

Javasolja az ismertetett napirend elfogadását. 

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül meghozta alábbi: 

110/2011. (X. 27.) Kt határozat

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete a 2011. október 27-i ülés napirendjét 
az alábbiak szerint elfogadja: 

1) 2012. évi belső ellenőrzési ütemterv elfogadása
2) Beszámoló a növényvédelemi eljárásokról
3) Karácsonyi díszkivilágítással kapcsolatos megkeresés 
4) Badacsonytomaj Önkormányzat és  Salföld Önkormányzat közötti 

iskolabusz megállapodás elfogadása
5) Salföld Viziközmű Társulat által kezdeményezett közigazgatási határozat 

megtámadása tárgyú keresete 
6) Badacsonytomaj 2900 hrsz-ú ingatlan megosztása 
7) Vegyes ügyek 

- Salföld Élni Akar Alapítvány működési ügye 

Határidő: azonnal.
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Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 
Fábián Gusztáv polgárm  ester:   napirend előtt tájékoztatja a testületet az  önkormányzat pénzügyi 
helyzetéről, melyről írásos kimutatást kaptak kézhez. A tájékoztató a 2011. október 31-ig határidős 
kifizetéseket foglalja magába, a hitelkeret 4.000.000 Ft, melyből kifizetésre került 573.697 Ft. 
Véleménye szerint az önkormányzat anyagi helyzete viszonylag rendben van. 

1.) 2012. évi belső ellenőrzési ütemterv elfogadása

Fábián Gusztáv polgármester:  elmondja, hogy a helyi önkormányzatokra vonatkozó éves belső ellen-
őrzési tervet a képviselő-testületnek az előző év november 15-ig kell jóváhagyni és szükséges állást 
foglalni a 2012. évre vonatkozó ellenőrzési ütemterv tartalmát illetően. A Tapolca és Környéke Kistér-
ségi Társulás egy fő belső ellenőrrel látja az ellenőrzési feladatokat, így minden intézmény ellenőrzé-
sére minden évben nincs lehetőség. Javasolja, hogy a  2011. év tekintetében a pénzkezelési szabály-
zatban meghatározottak alapján ellenőrizzék a pénztárbizonylatok szabályszerűségét, aláírások he-
lyességét, elszámolási előlegekkel való elszámolásokat, aki ezzel egyetért kézfeltartással szavazzon. 

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül meghozta alábbi: 

111/2011. (X. 27.) Kt. határozat

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete 2012. évre vonatkozóan a belső 
ellenőrzési ütemtervet az alábbiak szerint fogadja el. 

Felkéri Tapolca és Környéke Kistérség Többcélú Tárulást, hogy belső ellenőrzés 
keretében Salföld Község Önkormányzat esetében 2011. évre vonatkozóan a 
pénzkezelési szabályzatban meghatározottak alapján ellenőrizze a pénztárbizonylatok 
szabályszerűségét, aláírások helyességét, elszámolási előlegekkel való elszámolásokat. 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester
  Soltész Attila címzetes főjegyző

Határidő: azonnal. 

2.) Beszámoló a növényvédelmi eljárásokról

Soltész Attila címzetes főjegyző:  A települési önkormányzat jegyzőjének növényvédelmi feladat- és 
hatáskörébe tartozik  a település belterületén  károsítók,  így  a parlagfű elleni  védekezésre történő 
kötelezés  elrendelése,  adott  esetben  a  növényvédelmi  bírság  kiszabása.  Más  az  eljárási  rend  a 
parlagfűvel  fertőzött  ingatlan  vonatkozásában,  illetve  a  gyomnövényes  ingatlanon.  A  községben 
eljárás lefolytatására nem került sor, egyetlen bejelentés történt az augusztus 17-i közmeghallgatáson, 
mely  ingatlan  a  szemle  időpontjában  már  rendezett  volt.  A  jövőre  vonatkozóan  tájékoztatja  a 
testületet, hogy a kihelyezett ügyfélfogadást ellátó dolgozó feladata lesz, hogy a községet végigjárva 
meggyőződjön az esetlegesen rendezetlen ingatlanokról. 

Fábián Gusztáv polgármester: megköszöni a beszámolót, javasolja annak elfogadását. 

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül meghozta alábbi: 

112/2011. (X. 27.) Kt. határozat

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete a növényvédelmi hatáskörben tett 
intézkedésekről szóló beszámolót elfogadja. 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester
Határidő: 2011. november 28. 
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3.) Karácsonyi díszkivilágítással kapcsolatos megkeresés

Fábián Gusztáv polgármester:  ismerteti  az E.ON Észak-dunántúli  Áramhálózati  Zrt  megkeresését, 
mely szerint, ahol azt az Önkormányzat igényli  a csatlakozási pontok megjelölésével fix csatlakozó 
dobozokat helyez el, így külön díj nélkül a díszvilágítási csatlakozást el tudják végeztetni. 
Az Alpolgármester Asszony ugyan távol van, de azt javasolta, hogy a testület kérje a csatlakozási  
pontok kiépítését. Szükséges még meghatározni azon oszlopokat, melyekre az önkormányzat kéri a 
kiépítést. 

Solté  sz Attila címzetes főjegyző:    a határozatot úgy javasolja elfogadni,  hogy a pontos helyeket az 
E.ON Zrt-vel történő egyeztetés során jelöli meg. 

Somogyi Márk képviselő: véleménye szerint az EON Zrt-nek érdeke, hogy a fogyasztás növekedjen, a 
mai  világban  ilyen  nincsen,  hogy  valamit  ingyen  felhelyeznek.  Az  önkormányzat  nem fog  élni  a  
díszvilágítás elhelyezésének lehetőségével, hiszen még a templom kivilágításán is spórolnak. 

Fábián Gusztáv polgármester: javasolja, hogy az önkormányzat kérje a csatlakozási pont kiépítését 5 
oszlopra. 

Somogyi Márk képviselő: Salföld arculatához nem illik ez a fajta díszkivilágítás. 

Soltész Attila címzetes főjegyző:  a már kiépített csatlakozási pontokat egy estleges más rendezvény 
alkalmával is lehetne igénybe venni. 

Fá  bián  Gusztáv:  polgármester:    javasolja,  hogy  5  oszlopra  kérje  az  önkormányzat  a  csatlakozók 
kiépítését. 

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül meghozta alábbi: 

113/2011. (X. 27.) Kt. határozat

Salföld  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  az  E.ON  Észak-dunántúli 
Áramhálózati  Zrt.  (9027  Győr,  Kandó  K.  u.  11-13.)   térítési  díj  nélküli  díszvilágítási 
csatlakozási pont kialakítása tárgyú megkeresésére hivatkozással kéri a csatlakozási 
pont kialakítását 5 oszlopon, melyek  helyét a EON Zrt-vel egyezteti. 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester
Határidő: 2011. november 28. 

4.) Badacsonytomaj Önkormányzat és  Salföld Önkormányzat közötti 
iskolabusz megállapodás elfogadása

Fábián  Gusztáv  polgárm  ester:    tájékoztatja  a  testületet,   ahogy  már  korábban  is  szó  volt  a 
Badacsonytomaji  Tatay  Sándor  Közös  Fenntartású  Általános  Iskolába,  illetve  a  Pipitér  Közös 
Fenntartású Napközi  Otthonos Óvodába  járó salföldi,  ábrahámhegyi,  balatonrendesi gyermekeket 
iskolabusz  működtetésével  az  önkormányzat   tudná  szállítani,  ezáltal  nagyobb  biztonságot  és 
kényelmet nyújtva az igénybe vevő gyermekek számára. 
Azon gyermekek, akik a másik alternatívaként szóba jöhető Révfülöp Iskolába, Óvoda járnak, vagy a 
későbbiekben járnának ugyancsak iskolabusz működtetésével Ábrahámhegy Község Önkormányzata 
oldaná  meg.  Mivel  ezen  iskolabusz  működtetése  anyagi  kihatással  van  önkormányzatra,  így 
egyeztetést  folytatva Badacsonytomaj Város vezetésével,  mint  gesztorral  és kikérve a Tapolca és 
Környéke  Kistérség  Többcélú  Társulás  álláspontját,   -   2010.  évi  CLXIX.  törvényben  foglalt 
„autóbusszal  utaztatott  gyermekek,  tanulók  alapján  járó  támogatás  fajlagos  összegét  a  kistérség 
igényli le”, (2011-ben 80.000 Ft/fő/év)  majd azt 2011. évben a tanács döntése alapján 95 %-ban adja 
át a fenntartónak – lehetőség nyílik arra, hogy ezen támogatást a ténylegesen szolgáltatást elvégző  
számára  átadják.   Alpolgármester  Asszony  jelezte,  hogy  a  megállapodás  két  pontját  javasolja 
módosítani. 
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Soltész Attila címzetes főjegyző: Badacsonytomaj, illetve Révfülöp Önkormányzatához is megküldte a 
hivatal a megállapodás tervezetet. Badacsonytomaj Város Polgármestere már jelezte, hogy szeretne 
módosításokat  eszközölni  a  megállapodásban  és  ezért  mindenképpen  szükséges  egyeztetést 
folytatni. 

Fábián  Gusztáv  polgármester: kérdezi,  hogy  szeptember-október  hónapokra  megkapja-e  az 
önkormányzat a támogatást.

Soltész  Attila  címzetes  főjegyző: Badacsonytomaj  Város  Önkormányzat  a  Tapolca  és  Környéke 
Kistérség Többcélú Társulástól igényli  le  a támogatást, arról a hivatalnak nincs információja, hogy 
megtörtént-e a leigénylés.

Fábián Gusztáv polgármester:  az önkormányzatnak jelenleg 40.000 Ft/hó  körüli  költsége van az 
iskolabusz működtetésével. 
Tájékoztatja a testületet, hogy Alpolgármester Asszony javasolja az alábbi módosítások elfogadását: 

- 3. pontban „leigényli” helyett megigényli,
- 5. pontban „….beleértve a kísérő biztosítását” szövegrészt törölni. 

Mivel Badacsonytomaj Önkormányzata még nem reagált, ezért javasolja a személyes egyeztetést. Az 
új megállapodás tervezetet újra napirendre tűzi a testület. 

5.) Salföld Viziközmű Társulat által kezdeményezett közigazgatási határozat megtámadása 

Fábián Gusztáv polgármester:  tájékoztatja a testületet, hogy a Salföldi Beruházó Viziközmű Társulat 
keresettel élt az Önkormányzattal szemben a 2011. augusztus 17-i nyilvános ülés vonatkozásában. 
A keresetlevélben azt állítják, hogy az ülés meghívója nem volt elhelyezve sem a honlapon, sem a 
hirdetőtáblán. Jegyző Urat felkérte, hogy a hivatalban belső ellenőrzést folytasson le, hogy a meghívó 
kifüggesztése, illetve honlapra küldése megtörtént-e. 

Soltész Attila címzetes főjegyző: a 2011. augusztus 17-i ülés meghívója 2011. augusztus 11-én került 
elhelyezésre a Salföld község  hirdetőtábláján,  melyről  fényképfelvétel  is  készült,  melyet  bemutat.  
Továbbá a hivatal dolgozói nyilatkoztak, illetve az email is bizonyítja, hogy a honlap szerkesztőjének 
is augusztus 11-én küldték meg a meghívót és az előterjesztéseket. Azt, hogy  hány napig volt kint a 
hirdetőtáblán  a  meghívó  azt  nem lehet  ellenőrizni,  mivel  kulccsal  nem a Körjegyzőség,  hanem a 
falugondnok rendelkezik.  

Fábián  Gusztáv  polgármester: az  ülés  időpontjáig  a  meghívó  kint  volt  a  hirdetőtáblán,  melyet 
személyesen minden nap látott. A keresetet időközben a Veszprém Megyei Bíróság elutasította. 
A  keresetből  idéz,  mely  mondatok  véleménye  szerint  össze  lettek  ollózva  az  önkormányzat  által 
kiadott nyilatkozattal. A keresetlevélben a mondat az alábbiak szerint szerepel:

„Ezért nem igazak az alperesnek azon állításai,hogy „a Társulat szabálytalanul, megfelelő, az 
alakuló üléshez szükséges 2/3-os többség nélkül, helyszíni jogi kontroll nélkül alakult meg... 
tényleges felhatalmazás nélkül, legalább 40 %-os „kényszertagsággal” jött létre”

Az Önkormányzat S. 133-8/2011. iktatószámú nyilatkozatában pedig az alábbiak szerepelnek: 

„Testületünk  véleménye  szerint  a  Társulat  szabálytalanul,  megfelelő,  az  alakuló  üléshez 
szükséges 2/3-os többség nélkül, helyszíni jogi kontroll nélkül alakult meg.....”

.......Így maga a Társulat véleményünk szerint tényleges felhatalmazás nélkül, legalább 40 %-os 
„kényszertagsággal” jött létre...”

Az elhangzottakat a rend kedvéért kéri a jegyzőkönyvben szerepeltetni, ha már a társulat valamiből 
kiragad  egy-egy  mondatot,  akkor  azt  szó  szerint  idézze  be,  mivel  az  elhangzottak  nem  az 
önkormányzat állításai, hanem véleménye. 
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6.) Badacsonytomaj 2900 hrsz-ú ingatlan megosztása

Fábián  Gusztáv  polgármester:  Salföld  község  Önkormányzatának a  Badacsonytomaj  2900  hrsz-ú 
ingatlanban ( volt  szolgáltató területe)  8/1000 tulajdoni hányada van. Az ingatlannal kapcsolatban 
Szekeres Norbert tulajdonostárs kérelmére Badacsonytomaj Város Jegyzője 2010 október 28.-án kelt 
3/21-11/2010 számú határozatával  telekalakítási  engedélyt  adott  ki,  melyet  Ábrahámhegy  Község 
Önkormányzata megfellebbezett. A megfellebbezett határozatot a Veszprém Megyei Kormányhivatal 
helybenhagyta.  Az  ingatlan  megosztásával  kapcsolatban  Gelencsér  Mihály  ügyvéd  megkereste  a 
tulajdonostársakat,  az  ingatlan  felosztása  érdekében.  Az  engedélyezett  telekalakítás,  valamint  a 
megküldött szerződés alapján az alábbiak állapíthatóak meg.
A szerződés alapján Salföld Község Önkormányzata a 2900/12 hrsz-ú (kivett ipartelep megnevezésű) 
ingatlanban szerezne 1600/36001 tulajdoni hányadot, azaz 1600 m2 tulajdonjogot, és 2900/11 hrsz-ú 
(kivett  közforgalom előtt  elzárt  magánút  megnevezésű)  ingatlanban 1/11 tulajdoni  hányadot,  azaz 
megközelítőleg 122 m2-re tulajdonjogot.
Az  ingatlan  jelenleg  két  övezetben  van  a  Gksz-2  (Kereskedelmi  szolgáltató  terület)  és  az  Má-3 
(Mezőgazdasági  területek)  a  szerződés  alapján  az  Önkormányzat  az  Má-3  területrészen  kapna 
tulajdonjogot.  Az ingatlanrészek között jelentős értékbeli eltérés van.
Az ingatlan vonatkozásában megkapott értékbecslés alapján az ingatlan négyzetméter ára 2350 Ft-ra 
tehető. Az Önkormányzat vagyon nyilvántartása alapján az ingatlanrész értéke 107 000 Ft.
Javasolja a testületnek, hogy a megosztási szerződés tervezetet ne fogadja  el. 

Somogyi Márk képviselő: kérdezi, hogy Salföld Önkormányzat tulajdonrészére, volt-e már vételi aján-
lat. 

Fábián Gusztáv polgármester: korábbi években volt már ajánlat 150.000 Ft összegben, de az önkor-
mányzatnak  nem kötelessége azt elfogadni. 

Soltész Attila címzetes főjegyző:  a megosztáshoz szükséges a tulajdonos társak aláírása. Javasolja, 
hogy az érintett önkormányzatokkal egyeztessenek és alakítsanak ki közös álláspontot és jogi képvi-
selő útján érvényesítsék követeléseiket. 
A helyszínen tájékozódott az ingatlan vonatkozásában, a rendezési tervben teljesen más a besorolása 
van az ingatlannak oly módon, hogy több övezeti határba kerül a jelenlegi 1/1 ingatlan, illetve a szer-
ződés tervezet nem tartalmazza az út kialakítás költségét sem. Az Önkormányzatok részére a legked-
vezőtlenebb besorolású területeken ajánlottak fel tulajdont. 

Somogyi Márk képviselő:  kérdezi, hogy nincs-e lehetőség arra, hogy Salföld Önkormányzata a tulaj-
don részét lekeríti. 

Soltész Attila címzetes főjegyző: megteheti azt is az önkormányzat, hogy kerítéssel ellátja az ingatlan-
részét, amit önkényesen kijelöl magának hiszen jelenleg osztatlan közös ingatlanról beszélünk, de 
mindenképpen azt javasolja, hogy a többi önkormányzat vezetőjével dolgozzanak ki közös álláspontot. 

Fábián Gusztáv polgármester: javasolja, hogy a testület ne fogadja el a megosztási szerződést. Kez-
deményezzenek közös tárgyalást a tulajdonostársakkal. 

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül meghozta alábbi: 

114/2011. (X. 27.) Kt. határozat

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete Badacsonytomaj 2900 hrsz-ú ingat-
lan Dr. Gelencsér Mihály által készített Megosztási szerződés tervezetet nem fogadja el.
Felhatalmazza a Polgármestert, hogy kezdeményezzen tárgyalást a tulajdonostárs 
önkormányzatokkal közös álláspont kialakítása érdekében. 
Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 
Határidő: 2011. november 30.

5



7.) Vegyes ügyek

a.) Salföld Élni Akar Alapítvány működési ügye 

Fábián Gusztáv polgármester:  ismerteti Mátraházi Zsuzsanna Alpolgármester Asszony által készített 
előterjesztést.  Előzmények: A  képviselő-testület  tavalyi  megalakulása  óta  többször  kerestük  meg 
egyeztetés  érdekében  a  Salföld  Élni  Akar  Alapítvány  elnökét,  de  a  levelek  visszaérkeztek.  Az 
alapítvány honlapján az szerepel, hogy az alapító elérhetetlensége miatt az alapítvány nem működik. 
Mivel az alapítótól magam is több ízben kaptam tájékoztatást arról, hogy az alapítvány kuratóriumát  
ülés összehívása ügyében kereste, és olyan leveleket is megkaptam másolatban, amelyek sürgették, 
hogy a kuratórium válaszoljon végre az alapító megbízottjának, úgy gondolom, nekünk kell lépnünk az 
alapító  okirat  értelmében.  Ennek az a  lényege,  hogy  az alapítványnak mindenkori  elnöke  Salföld 
hivatalban  levő  polgármestere,  és  a  kuratóriumba  két  tagot  az  önkormányzati  testület  delegál. 
Véleményem  szerint  az  alapító,  illetve  megbízottja  is  azért  értesített  bennünket  is  az  általa 
kezdeményezett kuratóriumi ülés összehívásáról, mert a testület is érintett ez ügyben. 
Emiatt kellene döntenünk a következő, illetve a mielőbbi cselekvés érdekében egy rendkívüli testületi 
ülésen  a  Salföld  Élni  Akar  Alapítvány  megüresedett  elnöki,  illetve  két  kuratóriumi  helyének 
betöltéséről.

Somogyi  Márk  képviselő:  kérdezi,  hogy  az  alapszabályban  nem  került  módosításra,  hogy  a 
kuratóriumi tagok a mindenkori testület tagjai? 

Soltész Attila  címzetes főjegyző:  elmondja,  hogy  a  Körjegyzőségnek az alapítvány működésével 
kapcsolatban nincsen feladata, illetve a Körjegyzőségen nem lelhető fel az alapítványhoz kapcsolódó 
iratanyag.  Az  alapítvány  honlapján  a  kuratórium elnökeként  továbbra  is  Simonné  Vitányi  Mónika 
szerepel. A bíróságon olyan tájékoztatást kapott, hogy az iratokba bárki betekinthet, de másolatot az  
iratokból csak az elnök kérhet.
Baló István mint  az alapító,  Érszegi  Judit  hozzátartozójának írásos megkeresését a testület  tagjai 
részére  továbbította  a  hivatal,  melyben  a  kuratórium  tagjaival  egyeztető  megbeszélést 
kezdeményezett az elnök. 

Fábián Gusztáv polgármester: az alapító által kezdeményezett egyeztetésre kell elmenni október 30. 
és november 1. között.  

Soltész Attila címzetes főjegyző: Baló István tájékoztatása alapján a tagok részéről vannak lemondó 
nyilatkozatok, de annak jogszerűségéről nincs tudomása. 

9.15 órakor megérkezik Simonné Vitányi Mónika és Raffay Béla. 

Somogyi Márk képviselő: kérdezi, hogy hivatalosan működik-e az alapítvány. 

Soltész Attila címzetes főjegyző: mivel időközben megérkezett a Kuratórium Elnöke és jelenleg nyilvá-
nos ülés zajlik, véleménye szerint meg kellene kérdezni személyesen. 

Fábián Gusztáv polgármester: tájékoztatja Simonné Vitányi Mónikát, hogy az alapító részéről megke-
resés érkezett egy egyeztető megbeszélés összehívására, van-e erről tudomása. 

Somogyi Márk képviselő: az önkormányzat honlapján is szerepel az alapítvány mint támogatható szer-
vezet. 

Soltész Attila címzetes főjegyző:  az önkormányzat honlapja tekintetében a tulajdonos dönti el, hogy 
mit szerepeltet a honlapon. 

Simonné Vitányi Mónika:  elmondja, hogy az alapszabályban az szerepel, hogy a kuratórium tagjai a 
mindenkori önkormányzat tagjai. Tavaly volt egy kuratóriumi ülés, melyen elhangzott, hogy az alap-
szabály módosításra kerül, amit az alapítónak kellene intézni, de ez nem történt meg. A honlapra még 
korábban került fel az alapítvány, már több mint egy éve húzódik az alapítvány működése ügye, az 
alapítónak kellene mindenképpen lépnie. 
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b.) Számítógép felajánlás

Fábián Gusztáv polgármester:  törtét egy felajánlás számítógépre és monitorra, melyről az Alpolgár-
mester Asszony tud bővebb információt nyújtani, ezért távolléte miatt a  napirendet elnapolja. 

c.) Emlékmű koszorúzás

Fábián Gusztáv polgármester: elmondja, hogy a község temetőjében november 1-én 15 órától emlék-
mű koszorúzást terveznek, melyről a lakosságot szórólap formájában, illetve a  hirdetőtáblán értesítik. 

d.) Falugondnok munkavégzése 

Fábián Gusztáv polgármester: tájékoztatja a testület, hogy a falugondnok a tegnapi nap folyamán az 
önkormányzat kisbuszával  feleségét munkahelyére Balatonrendesre szállította. Közölte a falugond-
nokkal, hogy munkaköri leírásában nem szerepel, hogy hozzátartozóját szállítsa a munkahelyére. 

Soltész Attila címzetes főjegyző: tájékoztatja Polgármester Urat, hogy a munkáltatói jogkört a polgár-
mester gyakorolja, tehát ez egy munkáltatói intézkedés, mely a polgármester hatásköre, nem a testü-
leté, továbbá az ilyen jellegű ügy  (esetleges fegyelmi) nem tartozik a nyilvános ülés keretei közé. 

Fábián Gusztáv polgármester: megadja a szót Simonné Vitányi Mónikának. 

Simonné Vitányi Mónika: a testületi ülés 5. napirendjéhez kívánnak hozzászólni. 
Szeretném kérni a Tisztelt  Önkormányzatot,  hogy az általam elmondottak szó szerint  kerüljenek a 
jegyzőkönyvbe, mivel sajnos volt rá eset, hogy a jegyzőkönyv nem az ott elhangzottakat tartalmazta.  
Például 2011. augusztus 17-i közmeghallgatás esetén történt az, mikor kiderült számunkra, hogy nem 
a Települési Szennyvízkezelési Program tárgyalásáról lesz szó, hanem csak az előtte megtartott tes-
tületi ülésen elfogadott TSZP tájékoztatásáról, akkor a többség távozott, viszont a jegyzőkönyvben 
csak 6 név szerepelt. 
Sajnálom, hogy az Önkormányzat által hozott határozatokkal szemben a Bírósághoz kellett fordul-
nunk, de jelzem, hogy ez nem a mi együtt nem működésünk miatt történt, hanem azért, mert az önkor -
mányzat négy bírósági végzést figyelmen kívül hagyva még mindig a Salföldi Beruházó Viziközmű 
Társulat jogszerűtlen alakulásáról, működéséről beszél, nyilatkozatot fogad el, határozatot hoz erről és 
a lkosok felé ilyen tájékoztatást ad. Nem teheti meg egy Önkormányzat azt, hogy bírósági végzéseket  
felülbírál határozattal. 
A Salföldi Beruházó Viziközmű Társulat nehezményezte, hogy az önkormányzat nem képviseltette 
magát a közgyűlésen. A Salföldi Beruházó Viziközmű Társulat közgyűlése határozatot fogadott el ar-
ról, hogy ügyvéden keresztül próbálja az érdekeit képviseltetni, kapcsolatot felvenni az önkormányzat-
tal, mivel jelentős anyagi kár érte, éri amennyiben nem lesz megoldva a szennyvízkezelés a kinyilvání-
tott akaratuk szerint. A kapcsolatfelvétel eddig nem  járt sikerrel, mivel az általunk augusztusra kért 
időpontra, tárgyalás kérésére a válasz az volt, hogy közmeghallgatást írtak ki augusztus 17. (szerda) 9 
órára, az időpont kérésére pedig a válasz, hogy majd az ügyvédjükkel egyeztetve jelzik az időpontot. 
Mai napig, október 27-ig nem sikerült időpontot adni. Mai testületi ülésre sem kaptunk meghívót, pedig 
kértük, hogy ha szennyvízkezeléssel kapcsolatos napirendi pont szerepel az önkormányzat testületi 
ülésén, jelezzék, hívják meg a Salföldi Beruházó Viziközmű Társulatot. Mindezek mutatják, hogy az 
önkormányzat nem kíván sem együttműködni, de még meghallgatni, kompromisszumot kötni sem a 
társulattal, vagyis nem tekinti tárgyaló partnernek. 
A TSZP évtizedekre meghatározhatja a település jövőjét, ezért szükségesnek tartjuk a program meg-
felelően gondos, minden szempontra kiterjedő előkészítését az érintettek bevonásával.  Nem teheti 
meg a képviselő-testület, hogy a lakosság ilyen nagyszámú szándékát figyelmen kívül hagyja. 
A TSZP szakmailag elfogadhatatlan, alternatívákat nem tartalmaz, nem rendelkezik a települési agglo-
merációs csatornázásában való részvételről,  a csatornarendszerhez való csatlakozás lehetőségéről 
és feltételeiről. A TSZP e tekintetben sem széleskörű. 

Fábián Gusztáv polgármester: az elhangzottak rendkívül sok állítást tartalmaznak, melyre szóban nem 
kíván reagálni, írásban fog válaszolni. 

7



Simonné Vitányi Mónika:  kérdezi, hogy a három fős testületből miért nem támogatják a csatornázás 
„A” változatát. 

Raffay Béla:     véleménye szerint a többség akaratát az önkormányzat nem  képviseli, a TSZP viszont 
komoly hibákat tartalmaz. 

Simonné Vitányi Mónika szívesen segítenének, de kéri, hogy az önkormányzat lássa be, hogy komp-
romisszumot kellene kötni. 

Fábián Gusztáv polgármester: a TSZP szakmai program, melynek készítésére olyan cég került megbí-
zásra, akinek ehhez jogosultsága van. A TSZP nem beruházás, hanem egy program. 
Raffay Úr írjon levelet a zöldhatóságnak, amennyiben kifogásai vannak a TSZP-vel kapcsolatban, me-
lyet erre jogosult szakemberek bíráltak el, tudomása szerint Raffay Úr nem rendelkezik ilyen végzett-
séggel. Amennyiben eltérő véleménye van szakértőkkel támassza alá és írásban tegye meg a megfe-
lelő bejelentéseket. 

Soltész Attila címzetes főjegyző: a szakmai program úgy készült, hogy a kiíró Balatoni Fejlesztési Ta-
nács előírta, hogy Települési Szennyvízkezelési Programot kell készíteni, melynek része volt az adott  
pályázathoz való illeszkedés, melyben meg lehet jeleníteni több alternatívát,  annak megvalósítását  
majd a testület dönti el. 
Javasolja, hogy mindkét fél adja meg a másiknak a lehetőséget arra, hogy egyeztessék álláspontjai-
kat, egy ilyen  kis községben, közösségben nem jó, hogy ilyen feszültség uralkodik. 

Fábián Gusztáv polgármester: jelenleg van pályázati lehetőség, mely mindkét megoldásra jó, viszont 
az önkormányzat nem tud önerőt biztosítani, mivel hitelből él. Ismételten hangsúlyozza, hogy a TSZP 
egy program, melyben több alternatíva szerepel és az önkormányzat döntése, hogy melyik változatot 
valósítja meg. 

Somogyi Márk képviselő: sajnálja, hogy a közmeghallgatáson ugyan többen részt vettek, de közben el 
is hagyták a helyiséget, viszont Simon Mihály ott maradt és kialakult egy párbeszéd, érvek és ellenér -
vek hangzottak el. Ha nem kommunikál az önkormányzat és a társulat akkor nem lesz soha előre lé-
pés. 

Simonné Vitányi Mónika  :   a társulat írásban kért időpontot egyeztetésre, de nem kapott. 

Fábián Gusztáv: a Viziközmű Társulat arra hivatkozik, hogy nem volt tudomása a közmeghallgatásról 
és az azt megelőző ülésről, pedig az a megfelelő időpontban ki lett függesztve, illetve a honlapra is fel-
került. Bemutatja a fényképet, mely bizonyítja azt, hogy a meghívó kifüggesztése megtörtént. 

Simonné Vitányi Mónika:  a közmeghallgatást megelőző  testületi ülésről senki nem tudott. A Jegyző 
Urat írásban megkereste a társulat ügyvédje és a válaszlevél csak a közmeghallgatás időpontjára ter-
jedt ki. 

Soltész Attila címzetes főjegyző: az ügyvédnő megkeresésében közmeghallgatás időpontjáról kért tá-
jékoztatást. A közmeghallgatás és az azt megelőző testületi ülés meghívója is ugyanazon a napon 
2011. augusztus 11-én Sütő Árpád kolléga által került kifüggesztésre. 

Raffay Béla: korábban ígéretet kaptak a polgármestertől, hogy értesítést kapnak minden olyan ülésről, 
amelynek témája a csatorna. 

Fábián Gusztáv: polgármester: elismeri, hogy a mai ülésre külön Raffay Úr nem kapott meghívást, de 
a mai ülésen nem volt napirenden a szennyvízkezelés, csak a Viziközmű Társulat bírósági beadvá-
nya. 

Raffay Béla: véleménye szerint a zöldhatóság el sem olvasta a TSZP-t. 

Fábián Gusztáv polgármester: Raffay Úr bizonyítsa be, hogy a TSZP-t nem olvasták el. 
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Simonné Vitányi Mónika:  egyetért Somogyi Képviselő Úr által elmondottakkal valóban egyeztetésre 
van szükség, de az önkormányzat a társulatot nem tartja tárgyaló partnernek. Az Ügyvéd által kért idő-
pontra sem kaptak választ. 

Fábián Gusztáv polgármester:  az önkormányzat megküldte a választ,  hogy közmeghallgatás 2011. 
augusztus 17-én lesz. 

Soltész Attila címzetes főjegyző: a Körjegyzőségre beérkező önkormányzatot (testületet, polgármester 
urat) érintő levelek közvetve továbbításra kerülnek az önkormányzati vezetés részére, az arra történő 
válaszadás a testület döntési kompetenciája. 

Somogyi Márk képviselő: a közmeghallgatáson lett volna lehetőség megbeszélni ezen sérelmeket, de 
sértődötten távoztak az ülésről. 

Simonné Vitányi Mónika: legnagyobb problémát az jelenti, hogy a TSZP elfogadásra került, fontos len-
ne, hogy minden alternatívát tartalmazzon. Azért távoztak a közmeghallgatásról, mert az azt megelőző 
ülésen már elfogadták a módosított TSZP-t és akkor már nincs miről beszélni. 

Fábián Gusztáv polgármester: még egyszer kijelenti, hogy a testületi ülés és a közmeghallgatás meg-
hívója is 5 nappal előbb ki lett függesztve. A TSZP elfogadása nem közmeghallgatás köteles. 

Raffay Béla: a TSZP előfeltétele a környezeti hatástanulmány, melyet a zöldhatóság nem jelzett, véle-
ménye szerint ez komoly probléma. 

Fábián Gusztáv polgármester: ezt a kifogását szintén a zöldhatóságnál tegye meg. 
A zöldhatóság előírásainak megfelelően a készítő cég javította a TSZP-t és utána került  a javított 
TSZP elfogadásra. 

Megköszöni a részvételt az ülést 9.50 órakor bezárja. 

K.m.f.

Fábián Gusztáv Soltész Attila
polgármester           címzetes főjegyző
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